
Projekt 

Uchwała Nr XII/…/2025 

Rady Gminy Koniusza  

z dnia 25 marca 2025 r.  

 

w sprawie rozpatrzenia petycji  

 Na podstawie art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2024 r. poz. 1465 z późn. zm) oraz art. 9 ust. 2 i art. 13 ust, 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r.  

o petycjach (Dz. U. z 2018 r. poz. 870) Rada Gminy Koniusza uchwala, co następuje: 

§ 1. 

Po rozpatrzeniu petycji z dnia 31 stycznia 2025 r. w sprawie obniżenia kwoty opłaty za pobyt dziecka 

w Samorządowym Żłobku w Wierzbnie, Rada Gminy Koniusza stwierdza, że petycja nie zasługuje na 

uwzględnienie z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu do uchwały.  

 

 § 2.  

Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Gminy Koniusza do zawiadomienia wnioskodawcy  

o sposobie załatwienia petycji.  

§ 3. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Załącznik do uchwały Nr … 

Rady Gminy Koniusza  

z dnia 25 marca 2025 r. 

Uzasadnienie 

W dniu 31 stycznia 2025 r. do Rady Gminy Koniusza wniesiona została petycja z dnia  

31 stycznia 2025 r. Rodziców dzieci Samorządowego Żłobka w Wierzbnie. Jak wskazano  

w jej treści, przedmiotem petycji jest obniżenie opłaty za pobyt dziecka w Samorządowym Żłobku 

w Wierzbnie i wniosek o ponowne rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 

opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w Samorządowym Żłobku w Wierzbnie. Jak dalej wynika z treści 

petycji, podwyższenie opłaty za pobyt dziecka w żłobku do kwoty 1800 zł miesięcznie jest zmianą 

niekorzystną finansowo. W petycji postuluje się powrót do opłaty do poziomu 800 zł na czas trwania 

umów z rodzicami lub do czasu pozyskania przez rodziców środków z  programu „Aktywnie  

w Żłobku”. 

 

Zgodnie z art. 18 b ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, Rada Gminy 

rozpatruje między innymi wnioski oraz petycje składane przez obywateli i w tym celu powołuje 

Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Na podstawie art. 9 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 roku  

o petycjach, petycja złożona do organu stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego jest 

rozpatrywana przez ten organ.  

Przedmiotowa petycja została przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Koniusza. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 19 marca 2025 r. zapoznała się 

z treścią petycji, dokonała szczegółowej analizy jej uzasadnienia i zawartych w jej treści wniosków, 

wysłuchała wyjaśnień Wójta Gminy Koniusza oraz przedstawiła swoje stanowisko w przedmiotowej 

sprawie. 

 

Uchwałą Nr X/63/2025 Rady Gminy Koniusza z dnia 30 stycznia 2025 r. w sprawie 

określenia wysokości opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w Samorządowym Żłobku  

w Wierzbnie ustalono, iż począwszy od dnia 1 marca 2025 r. opłata za pobyt dziecka w żłobku 

wynosić będzie 1800,00 zł miesięcznie. Uchwałę tę podjęto z uwagi na okoliczność, iż dotychczas 

Gmina Koniusza przeznaczała z budżetu gminy znaczne środki finansowe celem utrzymania żłobka w 

Wierzbnie, ponieważ ponoszone przez rodziców z tego tytułu opłaty pokrywały jedynie niewielką 

część wydatków bieżących, niezbędnych do funkcjonowania żłobka, ponoszonych dotychczas przez 

Gminę Koniusza.  

 

Koszt utrzymania żłobka, przewidziany w budżecie Gminy Koniusza na 2025 r. to kwota ok. 

1 400 000,00 zł. Podniesienie opłaty do 1800 zł miesięcznie spowoduje, iż koszt utrzymania żłobka 

ponoszony przez gminę zmniejszy się o ok. 500 tys. zł, co – zważywszy na okoliczność, iż 

prowadzenie żłobka przez gminy jest zadaniem fakultatywnym – ma niebagatelne znaczenie dla 

budżetu Gminy Koniusza, a tym samym dla realizacji innych obowiązkowych jej zadań. Uchwałę  

o ustaleniu opłaty w wysokości 1800 zł podjęto mając również na uwadze fakt, iż od dnia  

1 października 2024 r. na mocy ustawy z dnia 15 maja 2024 r. o wspieraniu rodziców w aktywności 

zawodowej oraz w wychowaniu dziecka - "Aktywny rodzic" (Dz. U. z 2024 r. poz. 858) wprowadzono 

dla rodziców możliwość dofinansowania (nie pokrycia w całości) opłat za uczęszczanie ich dzieci do 

żłobka do kwoty 1500 zł miesięcznie. W związku z powyższym, od dnia 1 marca 2025 r. rodzice 

dzieci uczęszczających do żłobka, mimo podniesienia opłaty, faktycznie dopłacać będą tylko 300 zł do 

kosztów pobytu dziecka w żłobku. Ponadto, mając na uwadze różne przewidziane przepisami prawa 

systemy dofinansowania i dopłat rodzicom do opieki nad dziećmi w wieku do lat 3, zmiany wysokości 

opłaty dokonano od 1 marca 2025 r., co oznacza, że przez okres poprzedzających tę datę 5 miesięcy 

rodzice nie ponosili faktycznie opłaty za żłobek, gdyż w całości pokrywana była ona z programów 

„Aktywny rodzic” lub Rodzinny kapitał opiekuńczy. 

 



Niezależnie od wszystkiego podkreślenia wymaga, iż Gmina Koniusza jako jedna 

z pierwszych w powiecie proszowickim podjęła się prowadzenia żłobka, pomimo iż zadanie to nie 

należy do obowiązkowych zadań gmin. Samorządowy Żłobek w Wierzbnie był zatem jednym  

z pierwszych żłobków na obszarze powiatu, zaś od dnia 1 września 2025 r. na obszarze Gminy 

Koniusza funkcjonować będzie kolejny prowadzony przez Gminę żłobek w Niegardowie-Kolonii. 

Prowadzenie żłobka stanowi jedną z form prorodzinnego działania Gminy, dodatkowego wsparcia  

i wyjścia naprzeciw oczekiwaniom rodziców, którzy chcą kontynuować zatrudnienie i nie korzystać  

z innych form wsparcia oferowanych przez program „Aktywny Rodzic”. Polityka prorodzinna, 

pomimo iż jest bardzo ważna, to niemniej jednak jest ona jednym z wielu zadań gminy, równie 

ważnych dla jej Mieszkańców. Dofinansowanie tego zadania przez Gminę na dotychczasowym 

poziomie spowoduje konieczność ograniczenia wydatków na inne potrzeby Mieszkańców. Im wyższa 

dopłata do żłobka ze strony Gminy, tym mniejsze środki mogą być przeznaczone na inne zadania 

i inwestycje, niezbędne z punktu widzenia całej lokalnej społeczności i mające służyć zaspokojeniu jej 

potrzeb. 

 

Biorąc powyższe pod uwagę, Rada Gminy Koniusza stwierdza, że Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji należycie zbadała petycję i zarekomendowała jej rozstrzygnięcie zgodnie z § 1 niniejszej 

uchwały. Rada Gminy Koniusza w pełni podziela stan zaprezentowany przez Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji i uznaje jej stanowisko za własne. Mając na uwadze powyższe Rada Gminy 

Koniusza postanawia uznać petycję z dnia 31 stycznia 2025 r. za niezasługującą na uwzględnienie.  

W związku z tym, że organy stanowiące jednostki samorządu terytorialnego są organami 

kolegialnymi, jedyną formą prawną, w której może się wypowiedzieć w przedmiotowej petycji jest 

uchwała.  

Zgodnie z art. 13 ust. 2 ustawy o petycjach sposób załatwienia petycji nie może być przedmiotem 

skargi.  

 

 

 

 

 

 


